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Milí spoluobčané a přátelé města Dubí,
ačkoliv je léto a čas dovolených v plném prou-
du, ve městě se připravuje a realizuje řada 
oprav a investic. Mnohé se týkají rozvoje spor-
tovního vyžití. Probíhá studie rozvoje a provo-
zu městského sportovního areálu, dodělává se 
úprava okolí nově postaveného dětského hřiš-
tě v lokalitě Výsluní, připravuje se projektová 
dokumentace na odhlučnění tělocvičny u ZŠ 
Dubí 1 a projektová dokumentace na obnovu 
hřiště u ZŠ Dubí 2 v Tovární. Novinkou bude 
víceúčelové hřiště u ZŠ Dubí 1 v Tovární, kte-
ré bude sloužit jak žákům základní školy, tak 
široké veřejnosti. Nezapomínáme ani na stá-
vající zanedbané sportovní plochy. K úpravám 
dojde na hřištích pod bývalou sokolovnou, 
v lokalitě Ruská/Výsluní a v Tramvajní, kam se 
budou instalovat fotbalové branky. V přípravě 
je též instalace pingpongového stolu a work
outových prvků na hřiště ve Mstišově. 

Vážení spoluobčané,
vzhledem k událostem posledních dní, kdy se rozjela lživá a štvavá kampaň s cílem pošpinit vedení města, jsem se rozhodl vydat prohlášení. 
Pevně věřím, že slušnost, pokora a otevřenost do politiky patří. Rád bych proto předešel dalším lžím ve věci koupě nemovitosti na Střední  
č. p. 14. Jedná se o dům se stodolou a zahradou, jehož pozemek sousedí s ulicemi Střední a Tramvajní. Odkup byl schválen usnesením zastu-
pitelstva č. 81/3/2023 (pro 9, proti 7) za kupní cenu 3,2 milionu korun. Následně zastupitelstvo usnesením č. 85/3/2023 (9 pro, 7 proti) schválilo 
rozpočtové opatření č. 14/2023 ve výši 3,2 milionu korun na nákup nemovitosti. Na 5. zastupitelstvu mělo dojít ke schválení znění kupní smlouvy. 
Pro usnesení č. 111/5/2023 hlasovalo 8 zastupitelů, proti 7. Ačkoliv pro hlasovala většina přítomných, pro schválení je třeba nadpoloviční většina 
všech zastupitelů, tedy 9. administrativní chybou došlo k tomu, že u usnesení chyběla informace o neschválení a smlouva tak prošla kontrolou 
zaměstnanci městského úřadu a následně předána k podpisu. Dům s pozemky jako takový byl již převeden do vlastnictví Města Dubí. Aby bylo 
vše řádně vypořádáno, po dohodě s předsedou  kontrolního výboru byl osloven právní zástupce města. O dalším vývoji vás budeme informovat. 
Prosím vás, abyste v této věci nepodlehli značně zkresleným informacím z úst některého z opozičních zastupitelů. Osobně tento způsob chování 
a jednání vůči lidem striktně odsuzuji.                                                                                                                                                                   Váš starosta Ing. Jiří Kašpar

Těší mě pozitivní ohlasy na zvýšení bezpeč-
nostních opatření zejména v městské části Po-
zorka, kde má městská policie nové stanoviště 
v ulici Tramvajní, odkud provádí hlídkovou 
činnost pod celém městě. Asistenti prevence 
kriminality působí nejen v Pozorce, ale také ve 
vybraných lokalitách v Dubí a Bystřici. Nově je 
možné je potkávat i v nočních hodinách. Do-
chází také k další modernizaci kamerového 
systému. K těmto opatřením jsme dospěli na 
základě velkého množství podnětů občanů. 
Rád bych vyvrátil fámy některých jedinců, kte-
ří tvrdí, že hlídka městské policie měla několik 
týdnů nařízeno nehnutě stát v ulici Tramvajní, 
aniž by mohli vyjet k hlášení, nebo si odskočit 
vykonat potřebu. Takový nesmysl může vypus-
tit pouze člověk, který poslouchá drby a neo-
věřuje si informace na patřičných místech. I při 
dislokaci hlídky městské policie v Tramvajní 
byla zajištěna bezpečnost v celém městě, hlíd-
ka vyjížděla na mnoho podnětů a někdy se k ní 
připojovala i hlídka ze sousedních Novosedlic.  
Zároveň praxe dislokace hlídky městské po-
licie na určitém místě není nic neobvyklého, 
protože například v roce 2008 hlídka stála ne-
přetržitě několik měsíců v blízkosti nevěstinců 
a legitimovala návštěvníky.
Na začátku června jsme si připomněli osud 
vypálené obce Lidice hned na dvou místech. 
Nejprve u pomníčku na Cínovci, který při-
pomíná návrat 46 přeživších lidických žen 
z koncentračního tábora Ravensbrück. Hlav-
ní pietní akt proběhl přesně 10. června v den  
81. výročí vypálení přímo v obci Lidice, kam 
dorazili zástupci státu, státních organizací, 
měst, obcí a diplomatických misí.

Letošní rok oslavujeme společné 25. výročí 
partnerských vztahů s městy Arnstadt a Al-
tenberg. Toto výročí se během roku promítne 
hned do několika přeshraničních akcí. Tou 
první byla letní recepce starosty Arnstadtu, 
během které byli vyznamenáni žáci tamních 
škol a zasloužilí občané. Při té příležitosti do-
šlo k vyzdvihnutí vzájemných vztahů Arnstad-
tu a Dubí, předání pamětní plakety a zápisu 
do historické knihy města Arnstadt. V duchu 
oslav tohoto výročí se ponese i Slavnost hra-
ničního buku či Dubské slavnosti.
Ve středu 14. června proběhlo 4. setkání s ob-
čany. Do Běhánek dorazilo přes dvacet obča-
nů z různých koutů města. Řešila se oprava 
části chodníku v Běhánkách směrem k Dra-
hůnkám, zimní údržba, těžba lithia, oprava 
komunikací v ulici Mstišovská, sekání luk 
soukromými vlastníky, odklízení vraků po 
nehodách, nabídka obchodů, termín otevře-
ní koupaliště, parkování v ulici K. Světlé nebo 
objekt Zátiší u lázní. Tato pravidelná setkání 
mají smysl, protože si můžeme o konkrétních 
podnětech hned promluvit a aktivně je řešit.
V průběhu měsíce července se změní struk-
tura webových stránek města Dubí tak, aby 
byla intuitivnější a uživatelsky přívětivější. 
Nově tak najdete pouze tři záložky: město, 
úřad a turistika a volný čas. Zároveň došlo 
ke zrušení stránek městského infocentra 
a městského kulturního zařízení a všechny 
potřebné informace nově naleznete na jed-
nom místě. 
Přeji vám pohodové léto!

Váš starosta, Ing. Jiří Kašpar

SLOVO STAROSTY
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MĚSTSKÁ POLICIE DUBÍ

ROZLOUČENÍ S PŘEDŠKOLÁKY

• Střední 154, 417 03 Dubí  
• Telefon: +420 417 571 200; Tísňová linka: 156 

Strážníci městské policie denně vyjíždí 
na podnět operátora kamerového systému 
na kontrolu mládeže na dětských hřištích, 
zejména na hřiště v ulici Tovární a na Škol-
ním náměstí, kam dochází velký počet dětí. 
Je zarážející, co dokáží děti vymyslet v rámci 
kolektivní zábavy. Nejvíce se dopouští ne-
vhodného chování, zejména ničení vybavení 
hřiště či přilehlého okolí v době, kdy jsou pří-
tomni jejich rodiče či jiný dozor. Místo, aby 
dohlíželi na děti, tak mají v ruce mobilní te-
lefon a věnují se displeji telefonu. To, že děti, 
na které mají dohlížet, ničí vybavení hřiště, 
je nezajímá. Několikrát se stalo, že byl dozor 
z hřiště přivolanou hlídkou vykázán, jelikož 
na hřiště přišli pod vlivem alkoholu, nebo ho 
na místě požívali. 

Hlídka městské policie zadržela tři děti 
z Pozorky, které se bavily tím, že kameny 
rozbíjely okna u bývalé základní školy. Bu-
dova je v majetku města Dubí a je napojená 
na pult centralizované ochrany jako všechny 
objekty města. Děti byly na místě vyslech-
nuty hlídkou. Jeden sváděl rozbíjení oken 
na druhého. Všichni byly předáni rodičům 
a vzniklou škodou se bude zabývat komise 
k projednávání přestupků.      

Hlídka městské policie si při hlídkové služ-
bě u večerky Martin v Pozorce  o víkendu 
všimla, jak v ulici Bystřická zaparkoval muž 
na místě, kde je parkování zakázáno doprav-
ní značkou. Muž, který vystoupil z místa ři-
diče, strážníkům předložil občanský průkaz 
a hned uvedl, že s vozidlem nepřijel.  V pře-
kladu z řeči velkého problému: Upozorňuji 
na sebe, není vše tak, jak by mělo být, po-

Jako každý rok, i letos proběhlo slavnostní 
rozloučení s předškoláky našich dubských 
mateřských škol. 
V dopoledních hodinách navštívili mateřské 
školy zástupci Města Dubí. Děti si pro ně při-

pravily několik krásných básniček, písniček 
a tanečků, které vykouzlily nejen úsměv na 
tváři, ale i slzička ukápla. Ukázaly, jak jsou 
šikovné a skvěle připravené do školy. 
Poté jim bylo popřáno mnoho úspěchů na 

řádně si mě zkontrolujte, budu mlžit, jak mi 
to jen dovolíte.  Hned první pokus nevyšel, 
muž předložil občanský průkaz svého brat-
ra. Podoba tam byla, ale tvrzení, že to bylo 
omylem, se minulo účinkem. Každý běžně 
vozí ve svém automobilu průkaz totožnosti 
svého sourozence. Po nalezení řidiče v infor-
mačních systémech základních registrů bylo 
zjištěno, že muž nevlastní řidičské oprávně-
ní, a ani ho nikdy nevlastnil, a k tomu má 
zákaz řízení motorových vozidel. ,, Řidič“ byl 
předán Policii ČR pro podezření ze spáchání 
přečinu. 

Dvoučlenná hlídka městské policie při pěší 
kontrole procházela kolem zastávky autobu-
su, kde stáli dva mladíci, kteří kouřili cigare-
ty. Když je strážníci oslovili a upozornili na 
zákaz kouření v prostoru autobusové zastáv-
ky, jeden z mladíků ihned zareagoval tak, že 
se omluvil za své jednání, ale druhý devate
náctiletý mladík odpověděl, že si může kou-
řit, kde chce. Strážník ho vyzval, aby předložil 
doklad totožnosti a hned změnil svůj postoj 
vzdoru a začal utíkat. Za mladíkem se stráž-
níci rozběhli a začala honička jako z holly-
woodského filmu v dubském podání. Mladík 
měl sice natrénováno, ale k jeho smůle ko-
lem projížděli kolegové z kriminální policie 
v neoznačeném služebním vozidle a nabídli 
strážníkovi odvoz za běžícím mladíkem. Vo-
zidlem to šlo rychleji. Mladíka běžícího před 
strážníkem si všiml kolemjdoucí muž a tak 
ho pohotově zadržel. Mladík byl předveden 
ke zjištění totožnosti. Protože u sebe neměl 
žádný doklad, byla mu následně udělena ně-
kolikatisícová pokuta v příkazním řízení.  

Na služebnu městské policie bylo v od-
poledních hodinách oznámeno, že v horní 
části Dubí u kostela došlo k přepadení muže, 
kterému byly odcizeny boty a příruční taška. 
Poškozený byl muž trvale hlášený v Krupce. 
Strážníci podle jména ihned věděli, o koho 
se jedná, jelikož před hodinou tohoto muže 
probouzeli na lesní cestě nad ulicí K. Světlé. 
Muž byl v podnapilém stavu a na lesní ces-
tě si ustlal na paloučku. Po probuzení hlíd-
kou městské policie nebyl zase v takovém 
stavu, aby byl ohrožen na životě, přivolání 
záchra nné služby odmítl, jen si chtěl dle 
jeho vyjádření odpočinout. Tento muž byl 
často kon trolován strážníky v přítomnosti 
bezdomovců v bývalém podniku Zátiší, jak 
tam s nimi pobývá a požívá alkohol. Z místa 
před strážníky odešel směrem ke kostelu. Po 
oznámení, že byl přepaden, operátor shlé-
dl záznam z kamerového systému a spatřil 
dva bezdomovce, jak jdou směrem ke křoví, 
kde přepadený muž dospával po probuzení 
hlídkou městské policie. Ze záznamu bylo 
jasné, kdo spícího muže přepadl, byli to jeho 
kamarádi, se kterými často popíjel. Přepa-
dený a okradený muž by si měl lépe vybírat 
kamarády, na jeho současné přátele není 
spolehnutí, příště aby se bál usnout, aby je 
nenapadlo ještě něco horšího. Pro dva bez-
domovce si hlídka městské policie dojela do 
jejich přechodného bydliště, kde byli zadrže-
ni a předáni Policii ČR pro spáchání závažné-
ho trestného činu. Zadržení ukázali i místo, 
kam odcizené věci dali a k činu se přiznali. 

  Tomáš Pykal                                                                                                      
 velitel MP Dubí  

další cestě vzdělávání a předán drobný dá-
rek. Odpolední program poté patřil rodinám 
dětí. 

                                                       Eva Rigová,  
Odbor školství a sociálních věcí
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12. SCHŮZE RADY (29. 5. 2023)
• Rada schválila podání žádosti o podporu 
na akci „Dubí, Mstišov – nový přívodní řad“ do 
Národního programu Životního prostředí.
Hlasy pro: 3, nepřítomno 2

Rada schválila podání žádosti o podporu na 
akci „Mstišov – Pod Lesem, dostavba kanaliza-
ce“ do Programu na podporu vodního hospo-
dářství v Ústeckém kraji na období 2018  2025.  
Hlasy pro: 3, nepřítomno 2

• Rada schválila podání žádosti o podporu 
na akci „MŠ Dubánek – výměna zdroje a FVE“ 
do Operačního programu životního prostředí 
2021  2027. 
Hlasy pro: 3, nepřítomno 2

• Rada schválila podání žádosti o podporu 
na akci „ZŠ – knihovna a ŠJ – výměna zdroje, 
FVE a VZT“ do Operačního programu životní-
ho prostředí 2021  2027.
Hlasy pro: 3, nepřítomno 2

13. SCHŮZE RADY (13. 6. 2023)
• Rada schválila výstavbu provizorní komu-
nikace pro objízdnou trasu v ulici Pod Lesem 
ve Mstišově ve výši 482 000 Kč.
Hlasy pro: 5

• Rada schválila navýšení rozpočtu tech-
nického odboru ve výši 60 000 Kč na opravu 
spodní části fasády terasy u fotbalových ša-
ten ve sportovním areálu Sportovní 200.
Hlasy pro: 5

• Rada schválila zadání zpracování Územní 
studie veřejného prostranství v Dubí: Lokalita 
u kostela Neposkvrněného početí Panny Ma-
rie a Hornodubský park s navazujícím okolím 
bytových domů v ulici K. Světlé Ing. Mgr. Evě 
Jeníkové za cenu 300 000 Kč.
Hlasy pro: 5

• Rada schválila navýšení rozpočtu technic-

kého odboru ve výši 125 000 Kč na pořízení 
fotbalových branek pro hřiště v ulici U Hřiště 
a v ulici Ruská.
Hlasy pro: 5

• Rada schválila zpracování projektové do-
kumentace odhlučnění tělocvičny při Základ-
ní škole Dubí 1, Školní náměstí.
Hlasy pro: 5

14. SCHŮZE RADY (21. 6. 2023)
• Rada schválila navýšení rozpočtu městské 
policie ve výši 85 000 Kč na rozšíření kamero-
vého systému  pořízení 2 kamer na dětské 
hřiště v Bystřici.
Hlasy pro: 3, nepřítomno 2

• Rada schválila dodavatele služeb pro 
zpracování Strategického plánu rozvoje měs-
ta Dubí, a to Regionální rozvojovou agenturu 
ústeckého kraje a souhlasila se zpracováním 
nového dokumentu s dlouhodobým výhle-
dem platným od r. 2024 do r. 2038 za cenu 260 
150 Kč.
Hlasy pro: 3, nepřítomno 2

• Rada schválila investiční akci „Výstavba 
víceúčelového hřiště u ZŠ Dubí 1, Tovární 364 
a souhlasila s vyhlášením výzvy k podání na-
bídek na veřejnou zakázku malého rozsahu.
Hlasy pro: 3, nepřítomno 2

• Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o re-
klamní spolupráci se společnostmi STEBAL 
spedition, s.r.o., ALPIN MONT SERVIS s.r.o., 
Značky Dubí s.r.o., MEGAWATT s.r.o., ONDRA 
stavby s.r.o., Mléčná farma Lbín, Technické 
služby  Pavel Petráček, Fikko market s.r.o. 
a darovací smlouvy se společností Marius Pe-
dersen Teplice na Dubské slavnosti 2023, vše 
v celkové výši 315 000 Kč.
Hlasy pro: 3, nepřítomno 2

• Rada schválila výběr zhotovitele akce 
„Osvětlení přechodu pro chodce v ul. Ruská 

pod Penny marketem“, a to společnost TEL-
KONT s. r. o., která podala cenovou nabídku 
409 462,65 Kč.
Hlasy pro: 3, nepřítomno: 2

6. SCHŮZE ZASTUPITELSTVA (21. 6. 2023)
• Zastupitelstvo schválilo navýšení rozpoč-
tu technického odboru ve výši 4 343 000 na 
opravu střechy budovy v ulici Střední 120, 
Dubí 3 (bývalá ZŠ) zhotovitelem ALPIN MONT 
SERVIS s.r.o.
Hlasy pro: 9, zdrželo se: 6, nepřítomno: 2

• Zastupitelstvo schválilo přijetí dotace 
z MŠMT ve výši 1 544 417 Kč na dotační pro-
jekt z Národního plánu obnovy v rámci pro-
gramu ,,Podpora škol s nadprůměrným za-
stoupením sociálně znevýhodněných žáků“ 
pro ZŠ Dubí 2, Tovární 110.
Hlasy pro: 15, nepřítomno: 2

• Zastupitelstvo schválilo přijetí neinvestič-
ní dotace ve výši 942 000 Kč v rámci Programu 
prevence kriminality na místní úrovni 2023  
Asistent prevence kriminality 2023. 
Hlasy pro: 15, nepřítomno: 2

• Zastupitelstvo schválilo smlouvu o po-
skytnutí nadačního příspěvku Nadace ČEZ 
v grantovém řízení Oranžové hřiště, na akci 
„Víceúčelové hřiště u ZŠ Dubí 1“.
Hlasy pro: 15, nepřítomno: 2

• Zastupitelstvo schválilo smlouvu o re-
klamní spolupráci se společností GEOMET 
s.r.o. v rámci akce Dubské slavnosti 2023 za 
sjednanou smluvní cenu 400 000 Kč.
Hlasy pro: 15, nepřítomno: 2

• Zastupitelstvo schválilo výběr zhotovi-
tele akce „Vybudování kanalizace vč. opravy 
komunikace v ul. Pod Lesem, Mstišov“, a to 
společnost TELKONT s. r. o., která podala ce-
novou nabídku ve výši 9 309 886,78 Kč.
Hlasy pro: 15, nepřítomno: 2

   KRÁTCE Z JEDNÁNÍ RADY A ZASTUPITELSTVA

OPRAVA KOUPALIŠTĚ
V měsíci květnu při napouštění bazénu bylo správcem koupaliště 
nahlášeno, že neustále klesá hadina vody. Po hledání závady 
bylo zjištěno, že se voda ztrácí podzemním potrubím, které 
nebylo součástí opravy bazénu v loňském roce. Byly zahájeny 
práce na opravě, které se zdržely dlouhými dodacími lhůtami 
na objednaný materiál. V pátek 16. 6. 2023 se začalo po opravě 
s napouštěním bazénu. V současné době nejsme schopni sdělit 
přesné datum otevření koupaliště pro veřejnost, ale jakmile 
to bude možné, budeme občany informovat prostřednictvím 
webových a facebookových stránek Města Dubí.
Vzhledem k množícím se stížnostem závěrem uvádíme, že je koupaliště 
napouštěno v souladu s uzavřenou smlouvou se společností SčVK, a. s.

Technický odbor
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Dne 1. 6. 2023 v 11 hodin uctili zástupci Města Dubí, starosta Ing. Jiří Kašpar, místostarosta Ing. Vít Rous a tajemník úřadu Mgr. Radek Kindl, 
památku amerických letců. Zároveň si zde připomněli výročí návratu lidických žen z koncentračního tábora v Ravensbrücku přes Cínovec na konci 
druhé světové války. 
U pomníků na Cínovci tak učinili za účasti zástupců obce Lidice, Severočeského leteckého archivu Teplice, Československé obce legionářské 
Teplice, Oblastního výboru Českého svazu bojovníků za svobodu, Obce židovské Teplice a zástupců obce Novosedlice a města Krupka. 
Pietního ceremoniálu se zúčastnil také syn jedné z přeživších lidických žen, Ing. Miroslav Kaliba, který ve svém proslovu připomněl bezprostřední 
vzpomínky jeho matky Miroslavy Kalibové právě z 1. června 1945, kdy společně s dalšími lidickými ženami přecházela přes české hranice na 
Cínovci. Jeho dojemná slova vystřídalo čtení jmen všech těchto čtyřiceti šesti lidických žen, které se toho dne vrátily do vlasti. Pietní akce jako tato 
nám vždy připomenou, jak je důležité ohlédnout se za pohnutými osudy naší země, které se navíc bezprostředně týkají našeho města a že mír, 
svoboda a demokracie, v níž žijeme, nemusí vždy být samozřejmostí. 
Čestnou stráž u pomníků drželi v historických uniformách členové Klubu vojenské historie Osada Litvínov KVH Osada z.s, kterým tímto děkujeme.

Jana Tanzmannová , MKZ Dubí

   PIETNÍ VZPOMÍNKA NA CÍNOVCI

Město Dubí připravilo pro děti k jejich svátku (MDD) hravé a zábavné odpoledne, které proběhlo v sobotu 3. června na zahradě Lidového 
domu v Pozorce. Aktivity NADOHLED pro děti nachystaly nevšední soutěže: střelbu z luku, dřevěný chodníček, indiánské plížení, házení lasem 
a podkovou, bungee running – běhání na laně atd. Během hodinového soutěžení si děti mohly zdarma zajít na výbornou točenou zmrzlinu od 
dubské zmrzlinářky paní Látalové, které tímto děkujeme, že k nám zavítala. Pohodové slunečné odpoledne bylo zpestřeno i tancem malých 
sokolek z Hrobu a dubskými mažoretkami. Ze Mstišova přijeli psovodi pod vedením pana Řeháčka a předvedli nám výcvik jejich psů záchranářů. 
Jednotka sboru dobrovolných hasičů Dubí po celý čas trvání akce seznamovala zájemce s jejich hasičskou technikou. Všem přítomným děkujeme, 
že jsme spolu prožili usměvavý den.

Lenka Bláhová, MKZ Dubí

   DĚTSKÝ DEN V DUBÍ PROBĚHL V INDIÁNSKÉM  
A KOVBOJSKÉM STYLU
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TAK ŠEL ČAS SE MSTIŠOVSKOU POUTÍ
Mstišovská pouť vždy představovala v rámci kul-
turního života v Dubí významnou událost. Vedle 
Dubských slavností a Slavnosti posvěcení koste-
la jde o další tradičně velkou akci, kterou Město 
Dubí pro Vás připravuje posledních 16 let. Avšak 
s velkou lítostí a přes veškerou snahu a práci, 
kterou do organizace akce každoročně vkládá-
me, jsme i my zaznamenali, že někdejší sláva 
této akce upadá, a i mezi místními se ozývají 
kritické hlasy. Často jsou směřované zejména na 
adresu místa konání. Historicky se lokace Msti-
šovské pouti již několikrát přesunula. Od míst 

sice malebných, ale prostorově nevhodných 
pro tak velkou akci, jako je náměstí ve Mstišově, 
přes soukromé pozemky, kde to dnes již není 
možné, až po současné umístění na louce v ma-
jetku města. Poslední místo konání pouti, byť se 
úředně nachází ve Mstišově, mnohé vede k oné 
kritice, že je vlastnímu Mstišovu příliš vzdálené. 
Jedná se však o jedinou plochu nejblíže k obci, 
kterou lze v současnosti pro tuto akci využít. 
Louka u Mstišovské ulice, kde se pouť konala i le-
tos, je často kritizovaná i z toho důvodu, že nepo-
skytuje mnoho stínu, nemá vzrostlé stromy. Ano 

nemá, je to totiž louka, tedy otevřená plocha, 
kterou je nutné pro takovou akci zvolit i kvů-
li možnosti postavit rozlehlé pouťové atrakce.  
Každé ze jmenovaných míst konání pouti mělo 
své pro a proti, ale snad ani na jednom nebyl 
stín, buď to byla louka nebo asfaltová plocha. 
Organizátoři se i přesto vždy snažili vytvořit 
stín pomocí stanů a slunečníků, stejně jako 
v loňském extrémně horkém počasí. Vzhledem 
k vzrůstající tendenci vysokých teplot jsme se 
letos dokonce rozhodli směřovat kulturní pro-
gram až do podvečerních a večerních hodin. 

Tradice Noci kostelů vznikla ve Vídni, kde 
s myšlenkou otevřít kostely v noci proběhla 
v roce 2005 první Noc kostelů nazvaná „Lange 
Nacht der Kirchen“. Od té doby se akce rozší-
řila do dalších evropských zemí včetně České 
repu bliky. Během Noci kostelů je možné kaž-
doročně ve večerní atmosféře navštívit nejen 
kostely a modlitebny, ale také kláštery, rajské 
dvory, krypty, věže, kúry a další běžně nepří-
stupné sakrální prostory. Bohatý program 
Noci kostelů momentálně v České republice 
připravuje více než 1000 kostelů a modliteben.
Letošní Noc kostelů probíhala v pátek 2. čer
vna. Zpřístupněný byl kostel Neposkvrněného 
početí Panny Marie v Dubí, kostel Nanebevzetí 
Panny Marie na Cínovci a nově také kaple sv. 

Jana Nepomuckého v Pozorce a kaple sv. Hu-
berta ve Mstišově. Na všech těchto místech 
byla připravena razítka s obrázkem daného 
kostela nebo kapličky, která si příchozí na pa-
mátku otiskli do svých bločků.
Od 15 do 18 hodin probíhaly komentované 
prohlídky kostela na Cínovci, kam dorazilo 
zhruba 150 návštěvníků z české i německé 
strany Cínovce. Většinu z nich neodradilo 
chladné počasí a pokračovali pak navštívit 
kapličky ve Mstišově a Pozorce a na závěr také 
dubský kostel. 
V 18 hodin se Dubím rozezněl zvon a večerní 
program v kostele Neposkvrněného početí 
Panny Marie zahájil duchovním slovem pan 
farář Doc.ThDr. Prokop Patrik Maturkanič, 

PhD., CFSsS. O příjemnou atmosféru se svým 
koncertem postarali hudebníci z Clarinet So-
ciety se zpěvačkou Kateřinou Kročilovou. Ti 
posluchačům v lavicích připomněli známé 
i méně známé skladby buď v orchestrální po-
době nebo právě v kombinaci s krásným zpě-
vem. Každý, kdo si udělal čas, mohl shlédnout 
výstavu bohoslužebných rouch, podívat se 
k jindy nepřístupným varhanům, poslechnout 
si jejich zvuk a zeptat se na cokoliv přímo var-
haníka Mgr. Jiřího Kuchválka. Již tradičně se 
konaly komentované prohlídky krypty.
Jsme rádi, že se Noc kostelů těší stále větší ob-
libě a i příští rok se Město Dubí k této tradici 
znovu připojí.

Martina Vlková a Marie Davidová – MIC Dubí

   NOC KOSTELŮ

Varhanní koncert v kostele Neposkvrněného početí Panny Marie v Dubí se 
uskutečnil 8. června 2023 od 17 hodin. Varhaník a profesor Přemysl Kšica 
z teplické konzervatoře přivedl své tři studenty: Jiřího Klekera, Alžbětu 
Imrichovou a Janu Pochobradskou. Ti předvedli své umění hry na varhany 
v dílech C. Francka, J. S. Bacha nebo M. Regera. Při poslední skladbě se 
nám představila i houslistka Veronika Štěpánková, která je studentkou 
profesorky Naděždy Slavíčkové. Čtvrteční podvečer si návštěvníci 
koncertu užili a naladili se do letního rytmu pohody a romantiky, kterou 
hudba linoucí se kostelem jistě navodila. Konzervatoř Teplice se má vždy 
kým pochlubit z řad svých studentů, proto tuto spolupráci v dalších letech 
bude Město Dubí určitě nadále rozvíjet.

Lenka Bláhová, MKZ Dubí

   VARHANÍCI Z TEPLICKÉ KONZERVATOŘE ZAHRÁLI DÍLA 
SLAVNÝCH AUTORŮ
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Na návštěvnosti pouti v posledních letech se 
bohužel podepsalo více faktorů. Z nich jmenuj-
me například obrovský nárůst počtu kulturních 
akcí v okolních obcích. Téměř každá obec či 
město v našem okolí pořádá pravidelné kultur-
ní akce, které se ve výsledku často vzájemně 
překrývají. Divák z Teplicka má opravdu každý 
týden nepřeberné množství možností kulturní-
ho vyžití, a tak si vybírá. Velkým faktorem je pak 
všeobecný vzrůst cen nejen pouťových atrakcí, 
ale i občerstvení. A i stánkař si volí, kam pojede, 
aby neprodělal. My pořadatelé pak musíme zá-
jemce o prodej s občerstvením často korigovat, 
ať už z důvodu kapacity elektrického připojení 

či sortimentu. Co se týče samotných atrakcí a je-
jich rozmanitosti na dané akci, tu si určuje vždy 
sám provozovatel, kterému město poskytne jen 
prostor. 
Co ale můžeme ovlivnit je doprovodný program, 
který Město Dubí pro Vás připravuje celá dlouhá 
léta (kapely, tanečnice, koňská show atd.). Tento 
program byl vždy pro návštěvníky zdarma. Zvu-
ková a světelná technika, pódium a kapely byly 
a jsou hrazeny z rozpočtu Města Dubí. Organi-
začně jsme se jako vždy snažili dělat vše pro to, 
aby akce proběhla bez problémů, vyčlenili jsme 
větší plochu pro parkování tak, aby auta, pokud 
možno vůbec nestála v přilehlé Mstišovské ulici 

na soukromých plochách u domů. A protože se 
nám z loňska objevily připomínky, že někteří 
nemohli pouť najít, vyznačili jsme směrovkami 
příjezd k louce z obou stran od Ruské i Mírové 
ulice. Město Dubí dělá vše pro to, aby tradici 
konání Mstišovské pouti udrželo a aby se akce 
i v ne vždy příznivých podmínkách těšila z přízně 
místních i přespolních návštěvníků. Doufáme, že 
se nám to společně s Vaším přispěním povede 
a že nás čeká spousta dalších úspěšných ročníků 
Mstišovské pouti. Děkujeme Vám všem, že jste 
se nenechali odradit a že jste i letos na pouť při-
šli užít si společně s námi skvělý program. Bude-
me se na Vás těšit zase příště. 

A jak vypadala letošní Mstišovská pouť?
Ponaučeni z loňského vedra a křížením termínu 
s Proboštovskou poutí, jsme náš program na-
plánovali od pátku 23. 6. do neděle 25. 6. 2023. 
A stejně jsme se tím nevyhnuli překrytí  s akcí 
Hrobské slavnosti a možná ještě dalších, o kte-
rých ani nevíme. Nicméně, hudební část jsme 
posunuli do večerních hodin, abychom se vy-
hnuli nepříjemnému vedru. V pátek nám zahájila 
pouť kapela Spadlpes, která ve svižném tempu 
odstartovala pohodový večer. Ten nám nezkazily 
ani lehké dešťové přeháňky.
Poté se svým specifickým humorem v písních 
i mluveném slově vystoupil legendární Banjo 

Band Ivana Mládka. A obecenstvo nejenže mělo 
úsměv od ucha k uchu, ale i zpívalo jedním sbo-
rem jejich známé hity (Jožin z bažin, Co bychom 
se báli apod.). Sobota nezůstala s humorem po-
zadu. O své úsměvné historky ze soudní síně se 
s námi podělil „zpívající právník“ Ivo Jahelka. 
A tím bylo o zábavu postaráno. Hudební část 
pouti jsme zakončili Lepším večerem. Muzikanty 
nemusíme asi více představovat, protože jejich 
Lepší večery již nějaký ten rok provozují po ce-
lých Teplicích a okolí a určitě je znáte.
Kolotoče byly v provozu po celý víkend, a tak kdo 
chtěl zabavit sebe i své ratolesti, cestu si k nám 

určitě našel. Celý program završila v neděli 25. 6. 
poutní bohoslužba v kapli sv. Huberta ve Mstišo-
vě.
Rády bychom za Městské kulturní zařízení Dubí 
poděkovaly dubským dobrovolným hasičům, 
kteří si ukrojili ze svého volného času a pomoh-
li nám s organizací a technickým zázemím akce. 
Městské policii Dubí, se kterou máme skvělou 
spolupráci v oblasti zajištění bezpečnosti. Ale 
hlavně bychom chtěly moc poděkovat všem ná-
vštěvníkům, kteří se přišli na Mstišovskou pouť 
pobavit. 

Jana Tanzmannová a Lenka Bláhová, MKZ Dubí
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ZVEME VÁS ZA ZÁBAVOU DO FAJNPARKU
Letošní cesta za zážitky pro malé i velké povede do Chlum-
ce nad Cidlinou. Město Dubí připravilo na 8. 8. 2023 výlet, 
který slibuje zážitkové, naučné, sportovní i přírodní atrak-
ce, kde si v největších parku východních Čech o rozloze  
110 000 m2 přijdou na své děti od dvou let i dospělí.
Ti nejmenší mohou ke hře využít Miniměsto a zabavit se 
v malých domečcích na bezpečném a nezávadném po-
vrchu nebo vyzkoušet velký nafukovací polštář či hopsa-
koule  nafukovací koule v písku. Procházka Dinoparkem 
hosty přenese do říše prehistorických ještěrů, do scenérie 
labské nížiny zasazená stezka Hmyzákov zaujme obřím 
ztvárněním hmyzu naší přírody. Pro sportovní nadšence se 
nabízí plážový volejbal, plážový fotbal nebo bubble fotbal, 
svět trampolín různých velikostí včetně bungee trampo-
líny i lezecká stěna pro děti. Největší legrace na vás čeká 
pravděpodobně u zážitkových atrakcí typu Ufo cars, Drifty 
cars, na Pirátských člunech a celé řadě dalších. Těm, kdo 
si budou chtít po řádění trochu odpočinout, doporučuje-
me návštěvu Zvířátkova, kde se můžete projít pastvinou 
v bezprostřední blízkosti koz, oveček, lam, oslíků a jiných 
zvířecích kamarádů. V případě horkého počasí je možné 
schladit se nejen zmrzlinou nebo limonádou, ale také smo-
čit nohy u jezírka, z kterého vytéká potůček.
Zábava na celý den je tu zaručená a hlad nebo žízeň vám 
ji nezkazí – restaurace i stánky s občerstvením jsou sa-
mozřejmostí. Při prohlídce Fajnparkku se objevuje jedna 
atrakce za druhou, přičemž všechny jsou v ceně vstupné-
ho. Jediné, s čím se musí počítat, je možná fronta u jednot-
livých atrakcí, kterou však stojí za to chvíli vystát. Pro více 
informacích o všem, co Fajnpark nabízí, doporučujeme 
navštívit webové stránky www.fajnpark.cz.
Držíme palce, aby nám vyšlo počasí a těšíme se na společ-
ně strávený čas v jednom z nejhezčích rodinných zábav-
ních parků.
Podrobnosti o výletu najdete na plakátě uvedeném v Dub-
ském zpravodaji či na www.mestodubi.cz .

  Martina Vlková , MIC Dubí

V DOMĚ PORCELÁNU S MODROU KRVÍ SKONČILA VÝSTAVA 
LEGENDÁRNÍCH IGRÁČKŮ

Od 3. května bylo v Domě porcelánu s modrou krví možné navštívit putovní výstavu Fenomén Igráček, kterou připravilo Město Dubí ve spolupráci 
s firmou Efkokarton, Inspirací Zlín a Technickým muzeem v Brně. Výstava, kterou shlédlo přes dva tisíce návštěvníků, nabízela informace o historii 
a výrobě figurek, ukázky původních i současných Igráčků a také dvě neprodejné unikátní figurky v podobě malířky porcelánu a horníka z Cínovce, 
které z klasických Igráčků vyrobil historik Miroslav Svoboda. Ti nejmenší měli možnost si v průběhu výstavy pohrát v komorním hracím koutku, ti 
větší zase využili k zábavě sérii retro her firmy Efko. V průběhu výstavy bylo také možné soutěžit o velký set s Igráčkem, do slosování, které proběhne 
v Efku, posíláme přes 130 herních karet.

Marie Davidová a Martina Vlková, MIC Dubí
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 DUBÍ NEZNÁMÉ XLVII 
Cínovečtí rodáci Eduard Joseph Machaczek a Rudolf Hänsel

Římskokatolický kněz a publicista Eduard Joseph Machac-
zek, někdy uváděný též jako Macháček nebo Machatschek, 
se narodil na Cínovci 31. prosince roku 1815 jako syn celní-
ka. Po absolvování škol v Rychnově, Jičíně, Slaném a Praze 
byl v roce 1835 přijat do biskupského duchovního semináře 
v Litoměřicích, které po vysvěcení na kněze o čtyři roky poz-
ději opustil. Nejprve působil jako kaplan v Bečově u Mostu 
a v roce 1844 přijal místo pomocného kaplana římskokato-
lické církve ve starém kostele sv. Jana Nepomuckého v Sas-
ké Kamenici (Chemnitzu). Krátce působil jako farář a správce 
katolického dvorního kostela na zámku Hubertusburg ve 
Wermsdorfu a poté se vrátil zpět do Chemnitzu. Důchod pro-
žil v Drážďanech, kde také 29. března 1893 zemřel. Během 
svého života publikoval řadu prací jako například Historie 
Saského království, Historie biskupů Míšeňského biskupství 
v chronologickém pořadí, Průvodce popisem přírody, Krátký 
průvodce historií Saska a řadu dalších.

Německý lékárník a pedagog Rudolf Hänsel se naro-
dil na Cínovci 5. ledna 1920. Vystudoval obor farmacie 
na Mnichovské univerzitě, kde absolvoval také roku 
1950 doktorát a o pět let později habilitaci. Roku 1956 
byl jmenován profesorem na Svobodné univerzitě 
v Berlíně jako ředitel Institutu pro farmakognozii. Ten 
vedl s výjimkou čtyř let až do svého odchodu do dů-
chodu v roce 1987, po kterém se přestěhoval do Mni-
chova. Podílel se na řadě učebnic a publikací, mimo 
jiné na publikacích Fytofarmaceutika: základy a pra-
xe, Farmakognosie – fytofarmacie nebo na učebnici 
farmakognozie a fytofarmacie. Byl také spoluedito-
rem Hagerovy příručky farmaceutické praxe. Zemřel 
14. června 2018.

   ZAHRADNÍ VERNISÁŽ NA PLOTĚ V PDSS RUSKÁ ULICE
18. května se u nás na „Ruské“ konala akce, která se připravovala dlouho dopředu 
a její průběh byl velmi závislý na pěkném počasí. A to se opravdu povedlo. Sluníčko 
svítilo, jako by i ono chtělo podpořit to, co se u nás dělo. Již na podzim vznikla hezká 
spolupráce s MŠ U Křemílka, kdy děti přišly potěšit naše klienty. Při hezkém setkání 
vznikly krásné vztahy, kdy děti získaly tu „svou“ babičku nebo dědečka. Spolu vytvo-
řili obrázky a na popud paní ředitelky MŠ vznikla Galerie na plotě. Od té doby jsme 
malovali a tvořili mnohem radši než dříve. Krásné obrázky se hromadily, a tak přišel 
nápad s vernisáží. Pustili jsme se do příprav. Děti z MŠ přijely i s paní ředitelkou, pan 
Lakomý, malíř a sochař, známý v našem kraji tvorbou dřevěných soch pro MŠ a obce, 
přijal pozvánku a na zahradě s dětmi a seniory maloval. Mikeš Band k tomu vytvořil 
hudební podkresem příjemnou atmosféru. Podávaly se klienty pečené koláče a závin. 
Když od dvou hodin Mikeš zazpíval, to už vládla uvolněná nálada. Každý z účastníků 
měl možnost ohodnotit nejhezčí obrázek ze všech, které se za minulé období vytvořily 
a byly vystaveny, jak jinak než na plotě. Ty nejhezčí šly do aukce. Na zahradě domova 
probíhal od tří hodin boj o to, kdo získá ta krásná díla. Napětí i adrenalin stoupal stej-
ně jako částky a my se velmi dobře bavili. Děkujeme všem, kteří přijali naše pozvání, 
tedy dětem a paní ředitelce z MŠ U Křemílka, klientům z PDSS Na Výšině a z Teplic, 
panu Lakomému, Mikešovi, zástupci města Dubí Mgr. Radku Kindlovi i vedení naší or-
ganizace. Poděkování jistě patří městu Proboštov za poskytnutou neinvestiční dotaci 
pro naše klienty, díky které jsme mohli mít doprovodný program. V neposlední řadě je 
třeba poděkovat všem, kteří přiložili ruku k dílu a podíleli se na organizaci i hladkém 
průběhu celé akce. A že se povedla, o tom mohou trochu vyprávět pořízené fotografie. 

Pavla Kutarnia, Vedoucí sociální terapie
Podkrušnohorské domovy sociálních služeb Dubí - Teplice, p.o.

Ing. Jiří Kašpar

Již v minulosti jsme se hned v několika dílech věnovali významným dubským rodákům a je potřeba splatit dluh u dalších dvou, kteří se narodili 
na Cínovci. 
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„JDE O TO, SE NEVZDAT…“
ANETA ŠLOSEROVÁ * 2009

Třináctiletá usměvavá dívčina, žákyně  
7. třídy ZŠ Dubí 2, chovatelka mnoha zvířátek, 
optimistka, astmatička, atletka, cvičitelka 
fenky Berrynky, ale především plavkyně, 
která i když se pod vodou občas dusí, plavání 
miluje. V dnešním rozhovoru Vám představím 
velmi nadanou sportovkyni, která žije v Dubí 
se svou rodinou od svých 8 let.

Kde je počátek tvého sportování? 
Už jako malinká jsem byla hodně živá, a tak mě 
mamka přihlásila do vyhlášeného atletického 
klubu v Bílině, kde jsme v té době bydlely. 
Běhala jsem trať na 100 m, účastnila se 
i mnoha závodů pro prťata, dokonce i nějakou 
tu medaili vyhrála. Jenže já tíhla k vodě. 
A když už mamka nemohla poslouchat to mé 
škemrání o vodu, bazén, tak mě v mých šesti 
letech přihlásila do plaveckého klubu v Mostě. 
A od té doby jsem neustále rozmočená. 

Jak a kde probíhá tvůj trénink? 
Po přestěhování do Dubí jsem se zapsala 
do Ústecké akademie plaveckých sportů. 
Takže jezdím do bazénu na Klíše. Trénuju 
78 x týdně (2x od 6:00 – 7:30 hodin a 56 x 
od 16:00 – 19:00 hodin). Trénink se skládá 
z několika částí: rozcvičení, rozplavání, aby se 
tělo zahřálo a protáhlo. Poté následuje hlavní 
část, která je zaměřená na zdokonalování 
plaveckých stylů (motýlek, znak, prsa, kraul). 
Za jeden trénink uplavu až 7 km.

Uf, to je tedy porce. Který z těchto stylů ti 
vyloženě nejde?
Myslím, že mi jdou všechny. Ale moc nemusím 
motýlka. Výborné časy dosahuji při závodech 
plaveckým stylem prsa. Můj nejlepší osobák 
je na 100 m prsa 1:16:40 (nejlepší v ČR je 
1:13:00).

Soutěže, závody. To je velký adrenalin ne? 
Co se v tobě při závodech odehrává? Co ti 
jede hlavou?
Jo jo, je to adrenalin. Člověk je ve stresu, buší 
mu srdce, slyší křik fanoušků. A teď se holka 
soustřeď. Z části jsem to vyřešila sluchátky, ve 
kterých mám písničky mé oblíbené skupiny 
Mirai. Ale jak jdu na startovní blok, už se 
soustředím jen sama na sebe. Abych dobře 
a včas odstartovala, při plavání na techniku, 
rychlost. Někdy se mi stane, že mám pocit, že 
už nemůžu. Ale v tu chvíli v mozku 
naskočí píseň „Když nemůžeš, tak přidej víc“ 
a ono to funguje. Doplavu. 

Vidím, že jsi mi přinesla ukázat velké 
množství medailí a diplomů, které jsi 
dosud získala (12 zlatých, 23 stříbrných, 19 
bronzových). Kterého úspěchu si považuješ 
nejvíce?
Vloni jsem se zúčastnila Olympiády dětí 
a mládeže v Olomouci, kde jsem obsadila 
4. místo. A protože vím, že od medaile mě 

dělily jen 4 setinky, tak se těším na červnové 
Mistrovství ČR v Plzni, kde bych mohla 
zabojovat a medaili získat.  

Máš plavecký idol?
Mám. Je to olympijský vítěz a rekordman Adam 
Peaty z Velké Británie. Ráda sleduji jeho závody 
a snažím se okoukat jeho techniku plavání. 

O čem sníš?
Chtěla bych se v dospělosti zúčastnit 
Olympijských her a nejlépe přivézt medaili.

To je krásný, ale těžký sen. Schovává se za 
něj spousta dřiny, práce a odříkání. 
Já vím. Přiznávám, že po tréninku mě občas 
tělo fakt dost bolí, jsem unavená. Někdy 
si i řeknu, že už toho nechám. Ale pak si 
odpočinu a už zas šup do bazénu. Jde o to, to 
nevzdat.

Zmínila ses, že ti před třemi lety 
diagnostikovali astma. Jak se to dá při 
plavání zvládnout? 
Ano. V roce 2020 se mi zhoršilo dýchání, měla 
jsem stále rýmu. Vyšetření prokázalo alergii 
a astma. V té době se naštěstí moc nesoutěžilo, 
byl covid, tak jsem měla čas na určení léčby. 
Dnes je to brnkačka. Mám své léky vždy po 
ruce. Astma mi vodu nevezme, nedám se. 
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Jaký máš denní rozvrh? 
Tak pokud mám ranní trénink, vstávám v 5 
hodin, po něm do školy, pak domů a obstarat 
zvířátka a venčení. Následuje odpolední 
trénink, z něj přijedu domů kolem 20. hodiny. 
Úkoly, učení a do postele se dostanu kolem 
23. hodiny, když se tedy zadaří. No, a to jedu 
pořád dokola. 

No, to se moc nevyspíš.
No, to ne, ale já to pak doženu na soustředění, 
kde vstáváme mezi 7.9. hodinou.

Když tě tak poslouchám, co všechno pro 
svůj sport děláš, to jako třináctiletá holka 
nemůžeš bez podpory lidí kolem tebe dát? 

Kdo je ti oporou? 
Samozřejmě moje rodina a především 
mamka. Sport jí byl vždy blízký, tak má pro 
mé cachtání pochopení a fandí mi. Také mi 
pomáhají kamarádky ze školy. Donesou úkoly, 
pomůžou mi s dohnáním látky, když jsem 
zrovna třeba na týdenním soustředění. Paní 
ředitelka Kosová a učitelé ve škole jsou na 
mne hodní. Ale ani u nich není nic zadarmo. 
Taky se musím učit, jsem zkoušená a píšu 
testy, písemky. Všem moc děkuji, že podporují 
mou lásku k plavání.

Co tě baví kromě plavání?
Miluju zvířátka. Mám doma ještěrku, králíka, 

morče, rybičky a fenku border kolii jménem 
Berrynka. 
Když mám od všeho volno, tak s ní ráda 
nacvičuji různé triky, trénujeme agility (běh 
přes překážkovou trať).
Je to odreagování a taky jsem konečně chvíli 
na suchu (smích).

Anetko, smekám před tebou, tvou pílí, 
odvahou, silnou vůlí, talentem a přeji ti, aby 
se ti tvé sportovní sny splnily. A na suchu se 
ocitej co nejméně, protože mám pocit, že bez 
vody nedokážeš žít.

Lenka Bláhová , MKZ Dubí

VÝLET ZA SKŘÍTKEM HROBČÍKEM A DO ZOOPARKU V ZELČÍNĚ
Poslední předprázdninové dny si děti z mateřské školy U Křemílka užívají výletováním. Naučná 
stezka skřítka Hrobčíka, která se nachází v Hrobčicích, nás vedla lesní cestou, na které jsme hledali 
a poznávali různé pohádkové postavičky jak stromové, tak i dřevěné. Samozřejmě nechyběla ani 
postavička Křemílka a Vochomůrky. Cestou si děti zahrály pohádková pexesa a na dřevěném hřišti 
si rozvíjely své pohybové dovednosti. Prolézaly dřevěnými domečky s klouzačkami nebo tunelem, 
procvičovaly si rovnováhu na lanové houpačce a klouzaly se na dlouhatánské železné klouzačce. 
Na další výlet jsme si zajeli do velkého kontaktního zooparku v Zelčíně. Zde jsme si v rámci 
komentovaného krmení zvířat prošli s průvodcem zoopark. Děti se dostaly tak do blízkého 
kontaktu s některými zvířaty – želvy, lamy alpaky, göttingenská prasata, kozy holandské zakrslé… 
Zvířata děti mohly nejenom nakrmit, ale také pohladit a dokonce se i svézt na fjordském koníkovi. 
Nakonec si zaskákaly na vzduchových trampolínách. Sladkou odměnou byla pro děti palačinka, 
na které si všechny pochutnaly. Celé dopoledne nás provázelo slunečné počasí, a tak jsme si výlet 
za zvířátky všichni náramně užili. 

                                                                       Kolektiv MŠ U Křemílka

OLYMPIÁDA  DUBSKÝCH  MATEŘSKÝCH  ŠKOL
„Dnešní olympiádě nazdar!“   ,,Zdar!“ Tímto pozdravem jsme odstartovali sportovní klání 
dubských mateřských škol, které se konalo 30.5. na sportovním hřišti u Základní školy v Dubí 2. 
I letos mezi nás opět zavítalo družstvo dětiček z mateřské školy v Bannewitzu. Ve svých 
jedenáctičlenných družstvech si děti změřily své síly v běhu na 40 m, hodu tenisovým míčkem, 
skoku do dálky a nesměl chybět ani štafetový běh. Za své sportovní výkony si děti odnesly nejen 
medaile, ale také sladké odměny, malé dárečky a ti nejlepší i hodnotné ceny. Děkujeme městu 
Dubí za finanční podporu na medaile a malé dárečky pro děti, paním ředitelkám a učitelkám za 
účast a sportovní přípravu svých dětiček, děvčatům v Květině a panu zastupiteli Tomáši Zíkovi za 
pomoc v organizaci při jednotlivých disciplínách a paní ředitelce Mgr. Soně Kosové za propůjčení 
prostor školy. Všichni jsme si slunečné sportovní dopoledne náramně užili a těšíme se opět za rok 
na další setkání. ,,NENÍ DŮLEŽITÉ VYHRÁT, ALE ZÚČASTNIT SE .“

                                     Květa Koritková  - učitelka MŠ U Křemílka

KONTAKT S CIZÍMI LIDMI
O tom, jak se v problémových situacích při setkání s cizími lidmi máme chovat, nám přišel 
povyprávět strážník Městské policie v Dubí. Pomocí projektového plátna ukázal dětem různé 
situace a poradil s jejich řešením – například pokud jim cizí člověk nabízí lízátko, jiné sladkosti či 
hračky. Probírali jsme také, jak požádat o pomoc a kdy je vhodné se s cizími lidmi vůbec nebavit. 
Děti se do hovoru velmi rychle zapojily. V závěru dostaly razítko a reflexní prvky.

                                                Kolektiv MŠ U Křemílka                       

PES JE NÁŠ KAMARÁD
Ve středu 14. 6. na naší školní zahradu zavítali tři psi záchranného hasičského sboru v Dubí. 
Ti ukázali dětem od Křemílka část svého výcviku. Povely, na které poslouchají své páníčky, 
schovávání pamlsků, které si vyzkoušely i naše děti. V prostoru zahrady se schovala skupinka dětí 
s psími pamlsky a psi je museli najít a za odměnu dostali svůj pamlsek. Všechny děti se schovávaly 
a měly velikou radost, když je psí kamarád našel. Velkým zážitkem pro ně bylo pohlazení pejska.

                                                           Kolektiv MŠ U Křemílka

   Z MŠ U KŘEMÍLKA
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TŘI OŘÍŠKY PRO POPELKU
Od pondělí 12. 6. do pátku 16. 6. 2023 jsme se s předškoláky 
vydali na dobrodružný pobyt na Děčínský Sněžník. Celý 
týden byl motivován pohádkou Tři oříšky pro Popelku, a tak 
nás čekalo, stejně jako Popelku, splnit mnoho úkolů, za které 
jsme získali každý den odměnou jeden oříšek na naši lesní 
královskou korunu. Získat první oříšek byl velmi těžký úkol. 
Museli jsme si vyrobit každý svého koníčka za pomoci kartonu, 
barev, vlny, nůžek. Další oříšek jsme získali za zdatnost a pohyb 
v lese, dokázali jsme se v lese pohybovat, pozorovat hmyz, 
poslouchat ptáčky nebo stavět stáje pro naše koníčky z různých 
přírodnin. Stříbrný oříšek jsme si zasloužili za nácvik tanečku 
na ples, který se konal v závěru pobytu. No a v každé pohádce 
se objeví poklad, který jsme i my museli najít v kouzelném lese 
na Sněžníku. Celý týden jsme si užili a vrátili jsme se domů plni 
nových zážitků.                                                                                           

Kolektiv MŠ Cibuláček

POZNÁVACÍ VÝLET DO PRAHY
Naši předškoláci  vyrazili  i se svými kamarády z MŠ Mstišov na poznávací výlet 
do Prahy. Autobus nás dovezl nad Loretánské náměstí a krátkou procházkou 
jsme došli až k Pražskému hradu. Výměna Hradní stráže děti úplně pohltila, že 
snad ani nedýchaly. Po vstupní kontrole do Hradu jsme si prohlédli Katedrálu 
svatého Víta a hradní nádvoří. Jiřskou ulicí jsme došli  do Muzea hraček, 
kde měly děti možnost  seznámit se s hračkami našich rodičů a prarodičů. 
Od Jízdárny Pražského hradu jsme se autobusem přemístili na Strahov, 
odkud jsme procházkou došli na Petřín. V Růžovém sadu na Petříně  jsme 
poobědvali a děti už netrpělivě čekaly na dobrodružství v Zrcadlovém bludišti. 
Nečekaným překvapením pro děti byl historický kolotoč s ručně vyřezávanými 
koňmi a kočáry, dovezený z Florencie. To byla jízda! Další naší zastávkou byla 
exkurze na letišti Václava Havla, kde měly děti možnost prohlédnout si letadla 
a provoz na letišti. Zážitkem bylo pozorování přistávání a vzlétání letadel přímo 
u přistávací dráhy na nově vybudované vyhlídkové ploše. A už nás čekala jen 
cesta domů. Počasí nám přálo a děti si výlet opravdu užily. 

                                                                                      Kolektiv MŠ Cibuláček

Žáci 8. a 9. třídy se zúčastnili ozdravného pobytu v Chorvatsku v malebném kempingovém středisku 
Straško na ostrově Pag, kde měli zajištěnou i stravu a ubytování v mobilehomech.
Po celou dobu nám počasí přálo, pláže byly před sezónou skoro prázdné a moře průzračně čisté. Každý 
den jsme si tedy užívali vodních radovánek v moři či v bazénech, které jsme měli též často sami pro 
sebe. Děti se koupaly dvakrát denně, skákaly z mola, dováděly ve vlnách, šnorchlovaly, potápěly se, 
relaxovaly a jeden den si užily zábavy na paddlebordu, který jsme jim zapůjčili. 
Každý den jsme též sportovali – hráli fotbal, volejbal, přehazovanou, tenis či pingpong. Žáci též často 
navštěvovali tamní fitness centrum a pro milovníky běhu jsme organizovali ještě před snídaní ranní 
čtyřkilometrový výklus.   
Pro děti také byla připravena skupinová hra, která měla zjistit, jak se po pár dnech v kempu orientují. 
Některé dny jsme též trávili v nedalekém městečku Novalja, kde jsme se seznámili s historií a také 
koupili suvenýry pro naše blízké. Jednu cestu jsme si do městečka zpříjemnili vláčkem. 
Poslední den děti přichystaly večerní piknik u moře s kytarou a koupáním a se slzou v oku při 
západu slunce jsme se rozloučili s úžasným pobytem plným dobré nálady, krásného počasí 
a nezapomenutelných zážitků. 

                                                                            Mgr. Adéla Hufová, Mgr. Eva Šístková, ZŠ Dubí 1

   OZDRAVNÝ POBYT CHORVATSKO – 16. 5. - 26. 5. 2023

   Z MŠ CIBULÁČEK

Z MŠ MSTIŠOV
KVĚTEN/ ČERVEN 
Blížící se konec školního roku přináší již tradičně množství zajímavých akcí pro děti. My jsme 
navštívili dopravní hřiště, kde si děti vyzkoušely jízdu na kolech a koloběžkách po silnicích 
jako téměř opravdoví řidiči. Jindy se předškoláci zúčastnili dětské olympiády mateřských škol 
v Dubí, kde uspěli především ve štafetovém běhu a ve skoku dalekém. Den dětí jsme oslavili 
hned dvakrát – poprvé při dětských soutěžích v Seniorcentru v Dubí a podruhé jízdou výletním 
vláčkem Humboldt po Teplicích. Předškoláci si užili celodenní výlet do Prahy, na který nás 
pozvala MŠ Cibuláček. Viděli zde Hradní stráž, Pražský hrad, Muzeum hraček, Letiště Václava 
Havla a další zajímavosti. 

Kolektiv MŠ Mstišov
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Poslední měsíc školního roku 2022/2023 byl pro naše žáky plný 
zajímavých akcí, ať už kulturně – vzdělávacích, sportovních či 
výletů. Začali jsme dnem dětí, kdy hlavně pro mladší žáky byly 
připraveny zábavné akce, které jim zpříjemnily začátek měsíce. 
Výběr žáků z druhého stupně čekal několikadenní cyklistický 
kurz. Navštívili jsme také několik muzeí – zájemci z řad šesťáků 
muzeum v Mostě, prvňáčci muzeum v Teplicích a 6. A v rámci 
školního výletu Muzeum fantastických iluzí v Praze. Nevynechali 
jsme ani návštěvy divadelních představení – prvňáčci navštívili 
Divadlo Spejbla a Hurvínka v Praze, žáci druhého stupně divadlo 
v Mostě s představením Hrabě Monte Christo, žáci osmé třídy 
představení Viva Jump v Krušnohorském divadle v Teplicích. 
Aktivní byl náš školní sbor Hvězdičky a kroužek orientálního 
tance Black Swans, svým pásmem vystoupení děti potěšily 
seniory v domově Na Výšině, sboreček pak ještě zazpíval na  
50. výročí založení tenisového klubu v Dubí. Nechyběly ani 
vzdělávací exkurze, pro třeťáky to byla elektrárna v Ledvicích, 
pro ostatní pak projektové dny – např. na téma domácího násilí, 
diskriminace, totalitních režimů, životního prostředí, ochrany 
člověka za běžných rizik a mimořádných situací, jak zacházet 
s odpadem, jaký vliv na nás mají média či jazyková animace. Své znalosti z dopravní výchovy pak prokázali vybraní žáci ze třetích tříd na soutěži Dopraváček, 
deváťáci pro změnu obhajovali své ročníkové práce. Výběr výletů na samém konci školního roku byl opravdu pestrý – děti se vypravily např. do ZOO v Ústí nad 
Labem, ZOO v Drážďanech, lanového centra v Oseku, planetária v Teplicích, na Doubravku i do Prahy. Proběhlo i nocování ve škole a na závěr školního roku 
oblíbená soutěž ZŠ Dubí 1 má talent či turnaj v discgolfu.                                                                                                                                                                         Kolektiv ZŠ Dubí 1

ČERVNOVÉ AKCE NA ZŠ DUBÍ 1

Na Základní škole Dubí 2 proběhl na obou stupních projekt 
s tématem Ochrana člověka za mimořádných událostí. 
Žáci druhého stupně pracovali v terénu, kde plnili zadané 
úkoly na jednotlivých stanovištích. Vyzkoušeli si první 
pomoc, pravidla dopravy, topografii, vázání uzlů, seznámili 
se s požární ochranou a další. Praktické činnosti pro žáky 
1. stupně proběhly formou stanovišť na školní zahradě. 
Žáci si zopakovali pravidla pro komunikaci s operátory 
tísňových linek, první pomoc při různých zraněních, sbalení 
evakuačního zavazadla a další. 
Projekt žákům přinesl další dovednosti, které pomohou 
zlepšit jejich samostatnost a zodpovědnost vůči svému 
zdraví, zdraví kamarádů a okolí.                                  

Pedagogický sbor ZŠ Dubí 2
 

   OCHRANA ČLOVĚKA 
ZA MIMOŘÁDNÝCH 
UDÁLOSTÍ NA ZŠ DUBÍ 2Už je to tady! Dlouho očekávané dobrodružství pro všechny třídy 1. stupně Základní 

školy Dubí 2. Dobrodružství, na které se těšily všechny děti. Dobrodružství, na které 
se těšily všechny paní učitelky. Odstartoval den 22. 5. 2023 a všechny třídy 1. stupně 
naší školy vyrazily na ozdravný pobyt do Josefova dolu v Jizerských horách.
U autobusu panovala skvělá atmosféra, všechny děti měly úsměv na tváři 
a odpočítávaly minuty do odjezdu autobusu. Naložily se všechny kufry, tašky, 
materiál, všichni nastoupili do autobusu, zamávali maminkám, tatínkům a vyrazili 
jsme. Cesta trvala několik hodin. V pořádku jsme všichni dorazili k našemu 
ubytování. Byli jsme ubytovaní ve dvou chatách. První chatu měli pro sebe prvňáčci, 
druháčci a chlapci z páté třídy. Druhou chatu obsadili třeťáci, čtvrťáci a dívky z 5. A. 
Jelikož jsme měli celý týden krásné počasí, v chatách jsme jen spali, jedli, koupali se 
a odpočívali. Všechen ostatní čas děti trávily venku. Každý den jsme navštívili krásná 
místa (Vodopády Jedlová, Čertovy kameny, Peklo, větší děti rozhlednu Slovanka). Ve 
čtvrtek jsme se vydali vlakem do Liberce do IQPARKU a IQLANDIE. Při cestě do Liberce 
si prvňáčci mohli prohlédnout kabinu strojvedoucího, ze které byli uneseni. Pro děti 
to byl veliký zážitek. Všem se takto strávený den moc líbil. 
Tématem pobytu byla „Akademie Nikdy víc“. Děti byly rozdělené do pěti  týmů, ve 
kterých soutěžily ve hrách, jež se nesly v duchu seriálu Wednesday. Děti v týmech 
spolupracovaly moc hezky, pomáhaly si, respektovaly se. Blížil se poslední den, 
všechno jsme zabalili, užili si diskotéku a vydali se plni krásných vzpomínek domů. 
Všechny děti zvládly pobyt na jedničku. Již nyní se těšíme, až opět vyrazíme na další 
ozdravný pobyt.                                                                 Pedagogický sbor 1. stupně ZŠ Dubí 2 

   OZDRAVNÝ POBYT ZÁKLADNÍ 
ŠKOLY DUBÍ 2 V JOSEFOVĚ DOLE  
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   DEN DĚTÍ V SENIORCENTRU POHODA

   INZERCE

   VZPOMÍNKY

Den dětí u nás proběhl 2. 6. 2023. Klienti Seniorcentra Pohoda připravili dětem z mateřských školek z okolí dopoledne plné her. Bylo to poděkování za 
mnohá vystoupení dětí v Seniorcentru Pohoda, kde již několikrát zpříjemňovaly chvíle našim klientům písněmi. Děti absolvovaly stezku s úkoly, kterou 
jim senioři spolu se zaměstnanci připravili. Přijeli k nám také hasiči se svou technikou a stříkali hadicí. Děti s nadšením zvládaly překážky a nástrahy 
stezky a některé úkoly si chtěly i zopakovat. Odměnou za dokončenou hru jim byly sladkosti. Zápal pro hru a nadšení dětí se přenesl i na naše seniory, 
kteří děti povzbuzovali a za splněné úkoly jim rozdávali razítka. Z vydařené akce odcházeli spokojené nejen děti a senioři, ale i zaměstnanci Seniorcentra 
Pohoda. Moc děkujeme hasičům Sobědruhy Teplice za jejich účast. 

Jaroslava Čulíková Dis. sociální pracovnice, Domov pro Seniory Pohoda

   Čas rány nehojí, je to jen zdání,

   stále je v srdci bolest a stesk

        a tiché vzpomínání …

Není smrti, zůstává stále živý, 

kdo spravedlivý byl a dobrotivý...

   Dne 1. července  uplynulo 19 let od  úmrtí

Pana Vlastislava HORÁČKA z Dubí 1 
S láskou vzpomíná manželka Jana,
synové Vlasta a Radek s rodinami

a ostatním příbuzní a známí

Dne 4. července uplynulo dvanáct let od úmrtí

pana Horsta Wegerta
Vzpomíná syn Robert s přítelkyní Lucií a vnučkami 

Terezou, Sárou a Michaelou.
Kdo jste ho měli rádi, vzpomínejte s námi
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U příspěvků delších než rozsah A4 si redakce vyhrazuje právo obsah bez porušení smyslu přiměřeně zkrátit.
Příspěvky, náměty a dotazy do Dubského zpravodaje mailujte na: dubskyzpravodaj@seznam.cz nebo telefonujte na 417 579 927 či 774 860 544.

Příspěvky do DZ zasílejte zásadně formou přílohy. Nevlastníteli počítač s připojením na internet, využijte této služby v knihovně. 
Uzávěrka Dubského zpravodaje je vždy 25. dne v měsíci do 12:00 hodin. 

Nezaručujeme, že příspěvky došlé po tomto datu budou zařazeny. Nevyžádané rukopisy nevracíme.
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